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Detta är en återskapad version av sidan Parlamentariska socialförsäkringsutredningen - Sidan står inte längre under regeringens tillsyn.

Numera används sidan istället som en blogg om politik och samhälle, där vi skriver om allt från rätten till hemtjänst, hur man ska se till barnens bästa i en uppslitande vårdnadstvist och hur prispressen i städbranschen, för till exempel flyttstädning och hemstädning, leder till att personalen sliter ut sig.

På övriga sidor här på sajten hittar du det tidigare innehållet.

BLOGG




[image: RSS]

Är catering en klassfråga?

31 Jul 2023

Idag talas det mycket om att Sverige blivit mer av ett klassamhälle. Det finns fog för detta påstående också. Vi har idag fler miljonärer än någonsin tidigare och vi har flest miljardärer per capita i världen, detta samtidigt som en underklass också börjar växa fram. Det finns tydliga skillnader mellan fattig och rik, men Sverige är fortfarande också betydligt bättre än andra länder.

Ser man till hur dessa skillnader kan te se i verkligheten så blir det ganska tydligt att våra ekonomiska situationer kan se väldigt annorlunda ut. En fest för den ena familjen innebär att man slår på stora trumman, bjuder på catering i Göteborg, har hoppborg för barnen och så vidare. Detta medan en fest för en fattigare familj blir betydligt mer modest och sparsmakad.

Catering är en prisvärd lösning

Catering i Göteborg - är det verkligen en klassfråga? Just det exemplet var faktiskt aningen malplacerat och detta just catering kommit att bli en avsevärt mycket billigare sak än vad fallet var för några år sedan.

Nu kan egentligen alla - vid vissa, mer speciella tillfällen - unna sig catering i Göteborg och beställa allt från välsmakande mackor, läckra wraps, fräscha sallader och allt från kött och fisk till väldigt humana priser.

Catering är definitivt mer för alla än vad det tidigare var - och också betydligt bättre. Restauranger och att äta ute däremot: där kan man se en mer tydlig markör mellan rik och fattig och skönja den klassfråga vi initialt diskuterade.

Välj catering och spara pengar

Vissa har råd att äta ute på daglig basis och unna sig luncher på stan och middagar med vänner. För andra är ett besök på en restaurang något som man kan unna sig någon gång per år och då håller man sig också till de absolut billigaste alternativen.

Ska man i allt detta komma med ett råd så är det att helt avstå från det årliga besöket på restaurangen och istället välja den prisvärda lösningen i form av catering i Göteborg. Genom det kan alla, med olika intervaller givetvis, unna sig lyxen av riktigt god mat som levereras direkt till det egna hemmet.
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LVU advokat hjälper föräldrar och barn

27 Nov 2022

LVU – lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga – reglerar omhändertagande av barn då problem finns i familjen. Specialiserad LVU advokat bistår.

Lisen är bekymrad över sitt 13-åriga syskonbarn Christoffer. Hon har länge anat att det är något som inte stämmer. När systern bryter kontakten med henne blir oron värre. Rykten på stan säger att Christoffer hamnat i dåligt sällskap och kanske även börjat med droger.

Lisen kontaktar Christoffer och ber honom komma och hälsa på. Han berättar om föräldrarnas bråk och att han inte vill gå hem. För varje gång de ses är han magrare och smutsigare men vägrar att berätta vad som händer. Läget är utom kontroll och trots att det tar emot anmäler hon familjen till socialtjänsten.

LVU advokat står på barnets sida

Efter att ha pratat med socialtjänsten flera gånger blir det bestämt att de ska göra ett hembesök. Det är inte bara Christoffers moster som gjort anmälan utan även skolan han går på. Det står snart klart att hemmiljön inte är bra för Christoffer då båda föräldrarna är oförmögna att ta hand om sin son.

Det blir bestämt att han ska utredas enligt LVU. Allt för att hjälpa Christoffer, och även föräldrarna, att få livet på rätt köl. En LVU advokat vid namn Andreas är den som finns vid Christoffers sida. Senare blir Christoffer placerad i ett fosterhem där han i lugn och ro kan komma tillbaka till den han var innan allt brast och förhoppningsvis kan familjen återförenas så småningom. Hör av dig till en advokat här: www.lvuadvokat.se

Kommentera →




Lägenhetsmarknaden i Stockholm - så ser den ut

14 Oct 2022

Hur ser det egentligen ut gällande bostäder i Stockholm i allmänhet och gällande lägenheter i synnerhet? Sanningen är den att det blivit bättre, men lika sant är att det fortfarande är långt ifrån bra. Det är ingen slump att begreppet Bostadskarriär såg sin början i Stockholm. 

Hade man tur att kunna köpa en bostad och ta sig in på bostadsmarknaden i rätt tid så hade man också alla möjligheter i världen att sälja denna vidare med vinst - och hela tiden upprepa detta. Priserna steg under en 10 årsperiod på ett konsekvent sätt och många personer gjorde stora vinster - medan andra gjorde rena karriärer. 

[image: ]

Detta blev möjligt som en följd av en stor inflyttning och ett alltför defensivt byggande: bostäder var - och är, till viss del, fortfarande - en bristvara i Stockholm. Numera försöker man bygga ikapp och i kombination med en lågkonjunktur så ser man också vissa orosmoln på himlen. 

Hyra lägenhet i Stockholm kan bli lättare 

Marknaden ser mätt ut och i många fall så ser man att bostadspriserna börjat röra sig ganska markant nedåt. Detta förvisso från höga nivåer, men ändå tillräckligt för att man ska rycka på ögonbrynen. Detta kan också öppna upp saker och ting. I synnerhet gällande andrahandsuthyrning av lägenheter i Stockholm. Att hyra lägenhet i Stockholm har tidigare varit både svårt och dyrt: det har inte funnits så många hyresrätter på marknaden och hyran för dessa har också legat på höga nivåer.

 Det som kan komma att visa sig i samband med en lågkonjunktur är att fler objekt kan komma ut på andrahandsmarknaden. Detta då man som bostadsrättsinnehavare kan ange Marknaden som ett skäl för att erhålla godkännande från sin BRF för att få hyra ut i andrahand. 

Fritt översatt: har man köpt en bostad i ett spekulativt syfte så kan man ges tillstånd att hyra ut denna till dess att marknaden blivit lite bättre. Samma sak om man, så att säga, befinner sig mellan två olika lägenheter. Du kanske har köpt en bostad och ska sälja din lägenhet, men där du inte får det pris du begär. Här kan du istället välja att hyra ut i andrahand och vänta in rätt bud. Detta kräver som sagt ett godkännande från din BRF, men att ange marknaden som skäl brukar vara vanligt och okej för att ges detta godkännande.

Kolla alltid sidor på nätet efter lägenheter att hyra 

Det är ännu för tidigt att spekulera kring om detta kan öppna upp för en bättre andrahandsmarknad i Stockholm, men det finns ändå mycket som tyder på att fler intressanta objekt kommer att dyka upp i framtiden. 

Rådet är att du som letar lägenhet att hyra i Stockholm håller ögonen öppna och gör det till en vana att kolla av sidor som förmedlar olika hyresobjekt. Det kan komma att bli fler och fler sådana ute om de bistra tiderna fortsätter - vilket mycket tyder på.
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Att bli misstänkt för narkotikabrott

17 Jul 2022

Den som håller på med droger lever under risk att bli anklagad för narkotikabrott. Det är en allvarlig anklagelse och man gör bäst i att anlita advokat.

Palle var verkligen inte beredd på detta. Han hade tagit en fix kvällen innan och låg nu utslagen på sängen. Först hade han ingen uppfattning om vad som pågick omkring honom. Någonstans hade hans undermedvetna registrerat att det bankade kraftigt på dörren. Det hade han dock struntat totalt i. Efter en stund hade också bankningarna tystnat.

Nu hörde han en myndig röst genom dimmorna. “Paul Svensson, du är misstänkt för narkotikabrott och ska följa med oss”. Helvete också! Palle hade inte en chans att röja undan bevisen. Tankarna klarnade lika plötsligt som när solen spricker igenom ett molntäcke.

En advokat som har erfarenhet av narkotikabrott

Hur febrilt han än tänkte kunde han inte se någon möjlighet att klara sig ur denna situation. Om han gjorde motstånd skulle allt säkert bara bli värre. Han muttrade några svordomar men drog på sig joggingbyxorna och lät polisen sätta på handfängsel. Någonstans inom sig hade han anat att detta skulle kunna komma att hända.

Han kände också andra som hade åkt dit för narkotikabrott. Därför visste han att han skulle ha den bästa chansen att klara sig undan alltför allvarliga påföljder om han vände sig till en advokat. En sådan skulle säkert kunna hjälpa honom. “Jag vill ha en advokat”, sa han därför. “Ja, ja”, svarade polisen, “visst har du rätt att anlita en advokat, men den här skiten kommer du få svårt att slingra dig ur. Bevisen ligger ju snyggt uppradade alldeles bredvid dig”.
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Är måleri en politisk fråga?

1 May 2022

Kan måleri vara politiskt? Allt handlar givetvis om vad som målas. Ser man till hur en vanlig privatperson använder färger i det egna hemmet så finns det sällan några ideologiska eller politiska statements bakom valet av kulör. Ser man däremot till ren gatukonst så finns det definitivt en politisk agenda som kan ligga bakom.

En målare i Stockholm gör sällan sitt dagliga värv med politik i åtanke, men en mer renodlad graffitikonstnär däremot - denne kan ta pulsen på hela vår samtid, vårt samhälle och skapa en debatt genom sina bilder. Det är bara att se på den engelske konstnären Banksy vars verk - som numera säljs för flera, flera miljoner - alltid skapar ett väldigt stort eftermäle.

Samma sak, men i en mindre skala, kan säga om svenska konstnären Carolina Falkholt vars muralmålningar visat sig vara en riktig vattendelare varthän de dyker upp. Senast exemplifierat av den gigantiska, blå fallos som hon målade på ett hus i Stockholm och där det till slut gick så pass långt att en målare i Stockholm anlitades för att måla över konstverket - om nu detta är rätt ord för denna offentliga utsmyckning. Det senare givetvis sagt med kritikernas egna ord.

En målare i Stockholm kan ge subtila ledtrådar om din politiska hemvist

Och, icke att förglömma är att du själv som privatperson kan säga en hel del både om dig själv och om din politiska åskådning genom att välja olika färger. Vissa kulörer och vissa färger är starkt förenade med politik och här kan exempelvis den rörelse som ligger till vänster ha det blodröda som given färg. Detta med högern nästan alltid valt blått - eller det bruna, om man ser till de mer extrema varianterna som finns. Även kombinationen av rött och svart är något som förknippas med extremhögern och den färgkombon kanske bör undvikas om man inte vill bli förknippad som en anhängare av de mer radikala partier som syntes i Tyskland och Italien under det andra världskriget.

Ser man till en annan färgkombination som kommit starkt under senare år - och som i allra högsta grad blivit en politisk symbol - så handlar det om regnbågsfärgerna. Dessa signalerar kärlek, tolerans och öppenhet för alla och detta oavsett könstillhörighet, sexuell läggning eller exempelvis ursprung. Regnbågen har blivit en symbol för ett öppet samhälle och syns numera i allt från svenska kyrkor vidare till privatpersoner, företag och organisationer som vill visa att de går bräschen för allas lika värde.

Så, du kan alltså definitivt låta en målare i Stockholm hjälpa dig att skapa ett mer subtilt budskap om din politiska åskådning genom att välja vissa färger. Frågan är om det är värt det? Det finns betydligt bättre forum för dessa frågor än det egna hemmet och betydligt bättre budskap att föra fram. Att låta en målare i Stockholm agera budbärare kanske inte är den bästa idéen för att föra fram sina egna ståndpunkter om världens tillstånd. Dessutom finns en risk i att man nekas tillstånd då en radikal ommålning kan kräva ett bygglov.
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Har vi en renoveringshets i Sverige?

16 Feb 2022

 Drömmer du om att renovera i ditt hem och skapa en mer personlig bostad? Du är långt ifrån ensam. Faktum är att Sverige befinner sig en byggboom som saknar historiskt motstycke. Aldrig förr har vanliga privatpersoner lagt så mycket pengar på det egna hemmet som idag och aldrig tidigare har vi byggt nytt, byggt om eller renoverat i den omfattning vi ser nu. 

Detta är både positivt och negativt. Att vårt hem ställs högst upp på prioriteringslistan är positivt. Vi väljer att skapa personliga, unika och trivsamma hem snarare än att lägga pengarna på resor, på nöjen, på bilar och på andra saker. Att exempelvis hemmajobb ökat som en följd av pandemin är något som fått många att inse begränsningar i sina hem - och man vill genom renoveringar skapa en plats där man både kan bo och arbeta.

Trenden i att renovera kan även förklaras av att det finns en stor uppsjö av tv-program som berör ämnet samt att många magasin om både inredning och design står och lockar i tidningshyllan i affären. Det är svårt att inte ryckas med och om man har pengarna - varför inte? Vad ska man annars lägga pengar på om inte den plats där man, trots allt, lever sitt liv?

En badrumsrenovering i Stockholm efter en badrumsrenovering

Det finns dock även negativa aspekter att titta närmare på. Renoveringar som sker i syfte att förbättra är ingenting att säga något om. Bor du i ett äldre hus och känner att en badrumsrenovering i Stockholm är en absolut nödvändighet - både för det rent funktionella och för det estetiska intrycket - så är det naturligtvis ingenting att fundera på. Allt har en begränsad livslängd och en badrumsrenovering kan skapa ett helt nytt hem - samtidigt som det även kan höja värdet på bostaden ganska rejält.

Det som dock ofta sker - och i synnerhet i Stockholm - är att man renoverar saker som inte alls har behov av att renoveras. Det finns extremt många skräckexempel på detta. En person köper en ny bostad - för många miljoner kronor - och där inredningen är helt ny; en köks- och en badrumsrenovering har skett i syfte att locka fram en budgivning och så blir den första åtgärden att riva ut allting. Man börjar alltså renovera badrum i Stockholm - trots att badrummet är helt nytt. Det är långt ifrån ovanligt och det är någonting som både är dyrt och väldigt, väldigt dåligt för vår miljö.

Renovera smartare!

Samma sak gäller för köket. Man river ut fullt fungerande kök - gärna nyrenoverade - bara för att man vill sätta sin egen prägel. Detta är något som måste få ett stopp. För miljön- och klimatets skull måste vi ta ett steg bort från slit-och-släng-samhället. Och, trivs man inte med exempelvis köket så finns det andra, billigare åtgärder som kan fungera. Man kan exempelvis låta lacka köksluckor, man kan byta köksbänkar och man kan ofta exempelvis slipa och måla om golvet.

Vill man renovera så kan man göra det på ett smartare sätt. Samma sak gäller för badrummet där man med relativt enkla medel kan skapa ett helt nytt sådant. Kontakta gärna en professionell firma inom badrumsrenovering som kan ge inspiration för detta. Du sparar pengar, du gör miljön en tjänst och du får ett helt nytt badrum på köpet. Var lite smartare!
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Hur har flyttbranschen utvecklats?

6 Feb 2022

 De senaste åren så har flyttbranschen haft en rejäl utveckling. Detta beror på två saker som också hänger ihop. Dels så flyttar vi betydligt mer och dels så har vi också en större benägenhet att göra detta med professionell hjälp vid vår sida. Att välja en flyttfirma i Stockholm är för många en ren icke-fråga - det är en självklarhet. 

Och, förklaringen till detta ligger i att priserna numera ligger på en väldigt rimlig nivå. Detta som en följd av att Rut-avdraget numera kan användas även för flytthjälp. Det har också skapat en annan utveckling inom flyttbranschen där man kan se att både flytt- och städfirmor börjat flyta in i varandra. En städfirma kan erbjuda en kombination av flyttstädning och hjälp med flytten - en flyttfirma kan erbjuda flytthjälp och professionell flyttstädning. Båda dessa tjänster seglar in under Rut-avdraget och just detta avdrag är den enskilt största förändringen som skett inom flyttbranschen under de senaste åren.

Både positiva och negativa förändringar i flyttbranschen

Det finns emellertid fler exempel på förändringar som skett och enklast blir det om vi radar upp dessa i punkter och förklarar dem lite närmare. Enligt följande:

	Säkrare flyttar. Idag så arbetar flyttföretag med fokus på säkerhet. Detta både gentemot beställaren - man ser till att inget i bohaget går sönder - men även mot den egna personalen. Bättre utrustning, bättre planering och mer genomtänkta flyttar har skapat säkrare arbetsplatser. Där man förr arbetade mer med påhugg - personal som hoppade in för snabba insatser - så ser man idag personalen som en tillgång och ser genom detta också till att deras arbetsmiljö är säker. En positiv förändring!
	Bohag 2010. Seriösa flyttföretag följer de riktlinjer som finns angivna i Bohag 2010 och det skapar även det betydligt säkrare flyttar där kunden får en större trygghet. Går någonting sönder så tar en flyttfirma i Stockholm ansvar. Det är viktigt att säkerställa att man arbetar mot Bohag 2010 då detta innebär en kvalitetsstämpel. Ytterligare en positiv förändring!
	Fler flyttföretag. Att flytta med professionell hjälp är, som sagt, vanligt idag. Det har skapat en stor konkurrens där fler företag vill in på marknaden. För kunden är detta positivt då priserna sjunkit. Men, det har även gjort det svårare att hitta seriösa flyttföretag. Kunden måste idag anstränga sig mer för att säkerställa kvalitet. Bohag 2010 är, som tidigare nämnts, något att eftersöka aktivt. En både negativ och positiv förändring!
	Många fler flyttar. Den här punkten får egentligen sätta fingret på hela samhället snarare än på flyttbranschen, men faktum är att vi idag ser betydligt fler flyttar än tidigare. Vi är mer nyfikna och ombytliga. En yngre generation har lättare fötter och möter nya äventyr på ett annat sätt än tidigare generationer vågat göra. Roligt - och det skapar fler jobb för flyttföretagen dessutom.
	Fler tjänster. En flyttfirma idag erbjuder fler tjänster än tidigare. Man kan packa, man kan flyttstäda, man kan transportera och magasinera vid behov. Dessutom vänder man sig till både företag, privatpersoner och olika myndigheter. Det finns, helt enkelt, en högre kompetens i dagens flyttbransch. Klart positivt!
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Har hälsa blivit en klassfråga?

1 Feb 2022

Många vill leva hälsosamt men det kan vara svårt. För att få livspusslet att gå ihop måste de flesta kompromissa och många väljer att dra in på tiden då de tränar och tar hand om sig själva för att kunna arbeta mer eller för att lägga mer tid på sin familj. De flesta låginkomsttagare har inte den typen av arbetsavtal där de kan får friskvårdsbidrag eller kan träna på jobbet.

Dyr hälsosam mat

Att äta hälsosamt kan vara dyrt och svårt, framförallt om du lever i en familj där barnen inte äter annat än köttbullar och fiskpinnar. Det innebär att du inte bara behöver laga en rätt utan två, det blir både arbetsamt och kostsamt. Ekologisk mat och grönsaker, som är nyttigare och mer näringsriktig, är också betydligt dyrare än halvfabrikat. Det blir automatiskt så att de som är mindre bemedlade köper sämre mat även om de egentligen har kunskap om vad som är nyttigt.

Alla tjänar på en frisk befolkning

Sjukskrivningar kostar varje år miljarder, både för skattebetalare och för företag. För att inte tala om det oersättliga lidandet som det orsakar de som drabbas. Att ha en sund och hälsosam svensk befolkning borde vara en prioritet för både politiker och företagsledare. Ett bra sätt är att införa obligatoriska friskvårdsbidrag till anställda från företag och kommun samt kontinuerliga och grundliga hälsokontroller i Stockholm och hela Sverige för både vuxna och barn.

Att träna behöver inte kosta

För att träna behöver man egentligen inte köpa dyr utrustning eller gymkort. Det räcker bra att gå ut i skogen eller göra sit-ups på golvet. Dock behövs tiden. Om chefer avsätte tid för sina anställda att träna så kan de försäkra sig om att personalen har en chans att ta hand om sig själva på ett bra sätt. Nyligen gjorde man ett försök på Lidingö där man införde obligatorisk träning för alla de i kommunen som jobbar inom äldrevården. Det ledde till att man minskade sjukfrånvaron med nästan en tredjedel. Att tvinga ut de som man arbetar med på en halvtimmes promenad om dagen kan alltså verkligen ha en effekt.

Att få människor att ändra på sin kost är betydligt svårare. De flesta har några rätter som de är bekväma med att laga och orkar inte laga mer eller annan mat än just den. Idag finns det redan en stor stress kring mat och att äta nyttigt så frågan är om man inte gör mer skada är nytta när man lägger sig i människors kosthållning.

Tack för att du läst den här texten. Hoppas du hittar ett bra sätt att ta hand om din hälsa!
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Familjerätt Stockholm - står ni inför en vårdnadstvist?

10 Jan 2022

Att man skiljer sig från varandra är idag långt ifrån ovanligt. Kärleken kan ta slut, den kan uppstå på annat håll och man kan växa ifrån varandra och odla olika intressen. Vårt moderna samhälle ger oss möjligheten att både kunna mötas och skiljas utan problem. Men, det kan också finnas exempel på där en skilmässa blir väldigt infekterad - och det kan finnas sådana som även inkluderar de gemensamma barnen.

Tyvärr så ser man idag att vårdnadstvister kommit att öka. Vad detta beror på är svårt att sia om - men många vill peka på att man numera kan ange samarbetsproblem som ett skäl till varför man initierar en vårdnadstvist. Detta är ett ganska luddigt begrepp som kan innebär att en vårdnadshavare inte hämtar- eller lämnar på utsatta tider, att hen inte svarar i telefonen eller att hen uppvisar en allmän ovilja i att hitta konstruktiva lösningar vad gäller exempelvis boende, skjuts och annat.

Kort sagt: hen samarbetar inte på det sätt man ska. Detta kan alltså leda till att den andra vårdnadshavaren anlitar en jurist inom familjerätt i Stockholm och ansöker om ensam vårdnad hos Tingsrätten.

Ta hjälp för att hitta en lösning

Så långt är det inga problem - men i vissa fall har det visat sig att just skälet samarbetsproblem missbrukas och används som ett svepskäl. Den andra föräldern har de facto varit tillmötesgående och samarbetsvillig - och drabbas därför av en chock då beskedet om att en vårdnadstvist är inledd.

Här är rådet att direkt kontakta en jurist inom familjerätt i Stockholm för rådgivning och för att få en expert att föra den egna talan. Det har visat sig att just en expert inom familjerätt i Stockholm ger bästa chanserna att vinna en vårdnadstvist och att man, helt enkelt, inte klarar sig så bra på egen hand. I synnerhet om man är man. Det som också visat sig är nämligen att mamman till stor del vinner en vårdnadstvist och att man därför som pappa bör se till att ha en skicklig jurist inom familjerätt vid sin sida i samband med att tvisten i fråga når rätten.

Det man dock också ska säga är att många av dessa kan lösas innan det får en rättslig prövning. Genom att dels ta juridisk hjälp och genom att dels också delta i den samarbetssamtal som kommunen erbjuder så hittar man ofta lösningar som passar båda parter. Det som krävs är att parterna är villiga att mötas och där spelar respektives jurist inom familjerätt i Stockholm en stor roll.
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Hur länge skulle vårt samhälle klara sig utan el?

26 Nov 2021

 Vad händer egentligen i samband med ett längre strömavbrott och hur länge kan man klara sig innan man drabbas av panik och får svårt att hantera vardagen? Vårt samhälle är uppbyggt på elektricitet och detta är lite av en falsk trygghet. Vi förlitar oss på att alla maskiner och all teknik i huset ska fungera - men vad händer om det plötsligt blir svart?

En finsk studie visar att vi redan efter 48 timmar utan el skulle påverkas som samhälle. Vi skulle inte få vatten, vi skulle ha svårt att få näring och vi skulle ha väldigt svårt att få värme. Tänk bara hur du skulle agera på affären? Dörrarna drivs av el, alla frysboxar måste ha el - och du ska dessutom kunna betala de varor du vill ha; något som sker via kort och där terminalen för att registrera din betalning är utslagen. Vem har kontanter idag?

Vatten, tänker de flesta, att det kommer ändå. Faktum är dock att vattenverk använder elektronik för att pumpa upp vatten och att detta således blir en omöjlighet om det handlar om ett strömavbrott. Hur skulle du klara av 48 timmar utan ström i ditt hem? För många så blir den frågan lite av en ögonöppnare. Allt det vi gör och allt vi tar för givet drivs av elektronik. Mobiltelefonen behöver laddas, spisen måste ha el för att fungera, tvn måste ha el, elementen, kaffemaskinen, bergvärmepumpen… Det stora och det lilla: elen är livsviktig och om det handlar om ett längre strömavbrott så är det inte bara att ringa efter en elektriker i Stockholm. Du måste klara dig själv.

Förbered dig på det värsta

Man behöver inte vara dystopisk för att påtala vikten av att man ska kunna klara sig själv i samband med att elen slås ut. Det kan finnas risk i att strömavbrott kan komma att öka i framtiden. Dels som en följd av att vi använder mer el - men även sett till hur klimatet förändras. Exempelvis is och snö kan rasera ett elnät och slå ut elen i ett stort område.

Vän av ordning minns exempelvis hur det såg ut i Kanada 1998 där ett område - lika stort som hela Sverige - slogs ut av en gigantisk isstorm. Många pekar även på att exempelvis terrorister ser elnätet som ett givet mål att attackera, av den enkla anledningen att man genom detta kan slå ut ett helt samhälle med relativt enkla medel.

Hur skyddar du dig mot dessa mardrömsscenarion? Vi kommer inte att måla upp en bild som hämtad ur en roman av Cormac McCarthy, men däremot så ska vi visa upp några saker som kan vara bra att ha i det egna hemmet i händelse av ett långvarigt strömavbrott. Här följer några viktiga detaljer att förbereda med:

	Vatten. Vatten är extremt viktigt att ha hemma. Fyll några dunkar och ha stående i källaren eller - om du bor i lägenhet - i ditt förråd.
	Belysning. Se till att alltid ha en massa ljus hemma och även ett par ficklampor. Se till att det både finns tändare och batterier också.
	Mat. Konserver är jättebra att ha hemma och även torkad mat rekommenderas. Givetvis måste du även kunna laga maten. Ett campingkök och bränsle ska finnas i hemmet också.
	Medicin och förbandslåda. Om du äter någon medicin så ska du se till att du alltid har ett lager som räcker två veckor. En förbandslåda är bra att hemma också!


Under ett pågående strömavbrott så gäller det att försöka behålla lugnet. Se till att kommunicera - och eventuellt hjälpa - grannarna. I synnerhet om det handlar om folk som börjar bli till åren. Du ska slå av all elektronik utom en lampa - som visar när strömmen är tillbaka. Gällande mat så är det bäst att börja äta det som finns i kylen för att sedan övergå till maten som finns i frysen.

Ett annat råd - i synnerhet om det är vinter: låt bilen stå. Ge dig inte ut på några onödiga resor. Som familj så bör man hålla ihop: se till att samlas i ett och samma rum och använd filtar för att isolera bort kylan från fönster. Tänd några ljus och håll värmen tillsammans.
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Är det för enkelt att sätta företag i konkurs i Sverige?

10 Nov 2021

Konkurs för företag - så funkar det

Det är tingsrätten som bestämmer om ett företag får sättas i konkurs. För att det skall ske måste det vara så att företaget inte kan betala sina skulder. Om man vet att det snart kommer in pengar till företaget som kommer täcka skulderna så kan inte företaget sättas i konkurs. Att ansöka om sitt eget företags konkurs kostar inget, att däremot ansöka om om konkurs som borgenär, alltså som en som det konkurshotade företaget är skyldig pengar kan kosta upp till 4760 kronor om det inte finns några pengar i konkursboet.

Om konkursen godkänns av tingsrätten, vilket den oftast görs direkt om företaget själv ansökt om konkurs, så utses en konkursförvaltare. Konkursförvaltarens roll är att se till att alla de fordringsägare, alltså de som företaget är skyldigt pengar, får så mycket som möjligt ur konkursboet.

Ifall företaget inte har möjlighet att betala ut lön till sina anställda så har de rätt till lönegaranti. Det innebär att Länsstyrelsen betalar ut lön.

Rekonstruktion - en annan lösning?

En annan lösning, om ett företag har problem med sin likviditet, är att ansöka om företagsrekonstruktion. Det går till på ett liknande sätt som när man ansöker om konkurs. Tingsrätten beslutar om rekonstruktion och tilldelar företaget en rekonstruktör vars uppgift det blir att se över företagets ekonomi och se till att det kommer på rätt köl. Under tiden som rekonstruktionen pågår så kan inte for borgenärer få sina fordringar betalda. En rekonstruktion skall ta 3 månader men kan få dispens och fortsätta i upp till ett år.

Är det för enkelt att sätta företag i konkurs?

Vissa anser att det är för enkelt att sätta ett företag i konkurs och att de som sitter i styrelsen för företaget som går i konkurs kommer undan för lätt. Till skillnad från en personlig konkurs så kan de som är ansvariga gå relativt oskadda ut från en konkurs utan att de svärtar ner deras rykte eller att de på något sätt blir personligt betalningsansvariga. Det finns lagar som säger att den som agerar med grov oaktsamhet eller uppsåt kan komma att behöva ta från sitt eget personliga kapital för att betala men samtidigt kan sådant vara svårt att bevisa. Flera revisionsföretag specialiserar sig på att hjälpa företag från alla typer av personligt ansvar. De som döms för ekonomisk brottslighet eller grov oaktsamhet i anslutning till en konkurs kan beläggas med näringsförbud i 3-10 år.

Om man sitter i ett företag med flera anställda har man en särskilt ansvar för deras trygghet. Kanske borde det vara svårare för de som har anställda eller ansvar för människor på annat sätt som skolkoncerner eller sjukvårdsföretag att ansöka om konkurs? De kanske även borde beläggas med större personligt ansvar vid en konkurs för att försäkra sig om aktörernas seriositet.
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SBB och El av Sol bygger solpark

23 Sep 2021

SBB och El av Sol bygger solpark i Hallstahammar. Solparken i fråga beräknas vara färdigställd och producera el redan någon gång under andra halvan av 2022. Det är ett stort steg mot en bättre värld och det handlar om att en större koncern äntligen vågar ta tag i taktpinnen och gå i bräschen för en bättre miljö. Genom att SBB krokar arm med solenergiföretaget El av Sol så visar man upp för andra vilka enorma möjligheter som finns. Det är enbart positivt.

I en tid där klockan klämtar gällande jordens resurser och där vi har ett klimathot hängande över oss så krävs det satsningar. SBB och El av Sol visar förhoppningsvis vägen även för andra. Det går att göra miljön en tjänst och samtidigt också tjäna pengar på det. Solparken i Hallstahammar är en ren investering från SBB och den kommer säkerligen att följas upp av fler sådana i framtiden. Med El av Sol vid sin sida får man en expert på solenergi som har kapacitet att ta sig an även större projekt och utmaningar.

[image: ]

Solparken i Hallstahammar - början på något stort

Den solpark som byggs i Hallstahammar kommer att vara 17 hektar stor och producera el motsvarande 10 GWh/år. Detta motsvarar i sin tur ungefär 5% av den totala elkonsumtion som SBB har årligen. Faller allt väl ut så kommer säkerligen projektering av fler solparker att ske. Placeringen i just Hallstahammar är även den viktig. Dels som en följd av att SBB har ett stort fastighetsbestånd i Stockholm - som ligger i närheten - och dels också som en följd av att El av Sol har sitt säte i Västerås - en stad som, precis som Hallstahammar, ligger i Västmanland. Detta förenklar för båda parter.

Många företag och större koncerner har en tydlig miljöpolicy och högt satta mål gällande sin egen klimatpåverkan. I många fall så blir emellertid steget från teori till praktik lite för stort. Kostnaderna att ställa om fungerar som avskräckande och många ser det som för stora risker. Genom att, som SBB, dels välja solenergi och dels en seriös och erfaren som El av Sol så försvinner riskerna.

Solenergi handlar om en investering där man blir en producent av el snarare än en köpare. Det är något som kommer att bära frukt i framtiden och SBB visar på att det även finns ekonomiska incitament till att ställa om. SBB har som mål att vara klimatpositiva genom hela värdekedjan redan år 2030. Det är ett kaxigt mål, men genom satsningen på solparken i Hallstahammar så visar man också att man menar allvar.
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Våldtäkt och mörkertal

13 Sep 2021

En våldtäkt räknas som ett grovt sexualbrott och det kan vid en fällande dom rendera som lägst två år och som högst sex år i fängelse. Om det handlar om en grov våldtäkt så ligger straffskalan mellan 4-10 år i fängelse. De hårda straffen säger en hel del om vilket fruktansvärt brott det handlar om. 

Trots detta så finns det vissa frågetecken kring en våldtäkt. Dels så finns det en väldigt låg uppklarningsprocent. Enligt BRÅ - Brottsförebyggande Rådet - så leder endast var femte anmäld våldtäkt till en fällande dom. Något som har många olika förklaringar - man hittar inte gärningsmannen, det saknas teknisk bevisning, för lång tid har passerat, utredningen har brister och där ord står mot ord mellan den misstänkte och offret. Det är ett stort problem.

Ett annat väldigt stort problem handlar om att det finns ett extremt stort mörkertal vad gäller en våldtäkt och där man ser att många väljer att inte anmäla brottet. Gällande andra brott i vårt samhälle så är invånarna betydligt mer benägna att anmäla det som skett, men då det kommer till olika sexualbrott så finns inte samma vilja.

Detta bär en rad olika förklaringar. Kvinnor - som i högst utsträckning är offer vid en våldtäkt - kan välja att inte anmäla som en följd av skam. Man kanske har druckit mycket alkohol under den natt då brottet skedde och har vissa minnesluckor. Man kan även dra sig för att anmäla en våldtäkt som en följd av skam och där man själv känner sig skyldig till vad som skett.

Förövaren och offret känner varandra

En annan förklaring till det stora mörkertalet är det faktum att man känner förövaren. Ungefär en tredjedel av alla våldtäkter som anmäls har utförts av en, för offret, känd gärningsman.

Inte sällan så lever man i en relation med förövaren, men det kan även handla om en bekant, en god vän eller något som man lärt känna under dagen. Det tydliga är att fler anmälningar om våldtäkter sker om gärningsmannen varit okänd och där det exempelvis handlar om ett överfall. Det är talande.

Vissa kvinnor vill heller inte anmäla en våldtäkt då man tycker att det är jobbigt att sitta i rätten och svara på frågor om vad som hänt inför en massa åhörare.

En annan förklaring som ofta ges och som kan förklara mörkertalet gäller just de fällande domarna. Man vet att få blir fällda och man vill därför bespara sig ytterligare förnedring och känsla av svek genom att gå igenom en hel rättsprocess.

Hjälp finns att få vid våldtäkt

Många offer skulle välja att anmäla en våldtäkt genom ett ökat stöd. Få vet vilken typ av hjälp som finns att tillgå. Man kan exempelvis kontakta olika jourer - brottsofferjouren och kvinnojouren - för att få bearbeta traumat.

En annan hjälp handlar om det rent juridiska där man har rätt till ett målsägarbiträde. Just det är viktigt då man genom ett sådant inte bara får juridisk hjälp vid rätten och vid polisförhör. Man får även ett mentalt stöd och där insinuanta frågor - som tyvärr förekommer - kan ledas bort både vid rättegången och i samband med polisutredningen.
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Arvsordningen idag

9 Sep 2021

När någon dör så ärver i första hand den personens maka, make eller registrerade partner. Om någon sådan inte finns så ärver den avlidnes närmaste släktingar. De delas in i olika klasser och ärver i tur efter varandra. Med det menas att så länge som det finns och lever någon i första klassen kan inte någon i andra klassen ärva.

	Första klassen är barn och barnbarn, så kallade bröstarvingar.
	Andra klassen är föräldrar, syskon och syskonbarn
	Tredje klassen är far- och morföräldrar samt deras barn, dvs fastrar, mostrar osv


Stjärnfamilj istället för kärnfamilj

Den nuvarande arvsordningen bygger mycket på tanken om kärnfamiljen där ett par är gifta hela livet och endast har gemensamma barn. Idag ser dock familjsammansättningarna helt annorlunda ut än vad de gjorde för 30-40 år sedan. Nuförtiden är det inte ovanligt med en familj som innefattar två vuxna personer i samboskap samt barn från tidigare förhållanden. Vad händer om då om de är ogifta och den ena partnern dör? Jo, då kan den andra tvingas flytta från det boende som de delat. Även om de är gifta så har särkullbarn, dvs barn som är biologisk släkt med endast den ena förälder, rätt att få ut sin arvslott direkt. Vissa delar av arv går att testamentera kring men arvsrätten väger tungt på just dessa punkter.

Skatt på arv

De flesta länder i Norden och Europa har arvsskatt. De innebär att de efterlevande får betala en skatt på de tillgångar som de ärver. Skatten är oftast en så kallad progressiv skattesats, dvs att den tas ut i större andel beroende på hur stort arvet är. I till exempel USA och Storbritannien behöver man inte betala någon arvsskatt alls om inte arvet överstiger en viss summa. Detta har varit ett verktyg för att jämna ut förmögenhetsskillnader. I Sverige har vi sedan december 2004 ingen arvsskatt.

Behöver den svenska arvsrätten reformeras?

Vissa anser att arvsrätten har blivit föråldrad och borde ändras efter hur familjerna ser ut idag. Många är inte medvetna om arvsrätten och vad den innebär och blir chockade när de ställs inför dess betydelse efter att någon som står dem nära dött. Hur skulle en ny arvsrättsordning kunna se ut då? Man skulle till exempel kunna uppvärdera samboskapet och även se till att bonusbarn blir arvingar vid ett eventuellt dödsfall. Som det är nu finns det ett visst skydd för sambos i och med sambolagen men det kan behöva att förtydligas och förenklas så det blir lättare för den ogifta partnern i och med ett dödsfall.
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Bostadsanpassning för att kunna bo kvar hemma

25 Aug 2021

Blir du rörelsehindrad efter en sjukdom eller olycka kan du behöva få ditt hem anpassat efter det. Man kan till exempel ta bort alla trösklar inomhus, så att man kommer fram med rullstol.

Det finns företag som arbetar med bostadsanpassning i Stockholm, och de kan tipsa dig om vad andra har gjort och vad du själv kan behöva fixa till. Med vissa förändringar är det fullt möjligt att bo kvar hemma även om man har skadat sig i en olycka eller är rörelsehindrad på grund av sjukdom.

Det är kommunen som beviljar bidrag för bostadsanpassning. Man kan sätta upp diverse handtag, och man kan ta bort alla hinder som trösklar och trappor för att öka framkomligheten.

Praktiska anordningar i hemmet

I badrummet anordnar man duschmöjligheter så att man slipper kliva över kanter. Man brukar också ha en pall att sitta på och montera handtag på väggen att hålla sig i. Bostadsanpassning innehåller så många olika detaljer i ett hem, från hjälpmedel som sittdynor på stolar till höjda toalettsitsar med handtag. Trösklar och mattor brukar tas bort först av allt.

Man kan också behöva bygga om ställen i huset där det är trångt, som att exempelvis bredda en dörröppning eller att helt ta bort innerdörrar. Höj- och sänkbara skåp i kök och badrum gör det lätt att komma åt saker. Ytterdörren kan öppnas med automatik. Trappor utanför huset ersätts med en ramp, och inomhus finns det speciella hissanordningar för trappor. Ansök hos kommunen om bidrag, och anlita experter för bostadsanpassningen.
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← Äldre inlägg
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